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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

4 
Ugedag: Torsdag Dato: 5.12.2019 Fra 18.00 Til 21.30 

Mødested: Vorbasse Fritidscenter 

Deltagere: Charlotte Brun Klausen van Kouwen, Charlotte Fyhn Milland, Gitte Thomsen, Jonas Lorent-

sen, Jørgen Ulrik Dencker Andresen, Line Møller, Randi Thomsen, Susanne Østbjerg Kargo, Lene Bjer-

rum, Lisbet Steen Mortensen, elevrepræsentanter og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere:  

Evt. fraværende: Elevrådsrepræsentanter, Randi Thomsen, Charlotte Fyhn Milland 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

 
Mødet afholdes i Vorbasse Fritidscenter. Der indledes med spisning fra kl. 18.00 til kl. 19.00. Derefter 

afholdes møde ifølge nedenstående dagsorden. 

 

Dagsorden: 
 

Indgået post: Invitation til skolebestyrelsesseminar 2020. Bestyrelsesmedlemmer har modtaget invitation 

på mail. 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra elevrådet (kl. 19.00 – 19.10) 

 På grund af afbud fra elevrådsrepræsentanter orienterede LSM om nyt fra elevrådet. 

På seneste elevrådsmøde har følgende emner været på dagsordenen: 

- Planlægning af skolefest 

- Deltagelse i forskningsprojekt vedrørende mobilfrit frikvarter i foråret for elever på mel-

lemtrinnet. 

- Undervisningsmiljøundersøgelse 

- Trafiksikkerhed 

3. Nyt fra skolen (kl. 19.10 – 19.20) 

 - LBJ fortæller om at, der i indskolingen efter jul vil blive sat fokus på styrker, som er vigti-

ge i forbindelse med at klare opgaver godt i skolen. Der bil blive arbejdet med disse i pro-

jektbånd. 

- LSM orienterer om trivselsforløb på mellemtrinnet (4. – 5. årgang.) 

- TPJ orienterer om at PlayLab lokale nu er færdigrenoveret og klar til at blive indrettet. 

- 5. årgang laver traditionen tro luciaoptog den 13. december.  

4.  Trafiksikkerhedsplan 2020-2024 (kl. 19.20 – 19.40) 

Skolen er af Park og vejs vej- og trafikplanlæggere blevet bedt om at komme med forslag til trafik-

sikkerhedsplan 2020-2024. 

Der ønskes forslag til tiltag ift. ulykkesbekæmpelse på problematiske lokaliteter samt ulykkesfore-

byggelse gennem ændret trafikantadfærd. Frist for at indsende forslag er 31. december. 

Til drøftelse og beslutning 

 - Det er drøftet, hvordan der kan skabes større sikkerhed og tryghed for skolepatruljen og de 

elever, som krydser vejen for at komme til og fra skole. Kampagnemuligheder drøftet. For-

slag om at få lavet professionelle videoklip om trafikadfærd ved kommunens skoler. 

- Til trods for at der er anlagt cykelsti fra skolen til Bakkevej oplever vi, at en del elever 

vælger at køre ud til landevejen og drejer til venstre på skolesiden, hvorved de kommer til 

at køre i den forkerte side af vejen, når de cykler fra skole. Det er drøftet, hvordan denne 

adfærd kan ændres. Afmærkning, skiltning og kampagner foreslås. 

- Forslag om etablering af endnu et fodgængerfelt midt i byen. TPJ kontakter koordinati-

onsudvalget for byfornyelsesprojektet. 
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5. Præsentation af resultater fra kortlægningsundersøgelse (kl. 19.40 – 20-00) 

Resultater fra kortlægningsundersøgelsen T3 i Program for læringsledelse er nu tilgængelige og 

resultater på skoleniveau vil blive præsenteret for bestyrelsen. Der vil samtidig blive orienteret 

om, hvordan kortlægningsundersøgelsens resultater bruges i forbedringsarbejdet på skolen. 

Til orientering og drøftelse. 

 Kortlægningsundersøgelsens resultater er gennemgået for bestyrelsen på skoleniveau. Undersø-

gelsesresultaterne er generelt tilfredsstillende. Der ses meget positiv fremgang i besvarelserne for 

indskolingseleverne.  

Der er fra skolens side givet orientering til bestyrelsen om hvordan der arbejdes med undersøgel-

sesresultaterne på afdelings- og klasseniveau.  

Svarprocenten for forældrene var ikke så stor. Dette kan forklares med at nogle forældre oplevede 

problemer i forbindelse med at svare på undersøgelsen. De afgivne svar viser, at der overvejende 

er tilfredshed med information og samarbejde med skolen. Kontakten mellem forældrene i klassen 

er ifølge undersøgelsen bedre end de skoler der sammenlignes med. 

6.  UVM-repræsentant (kl. 20.00 – 20.20) 

Der ønskes en drøftelse af behovet for en undervisningsmiljørepræsentant på skolen. Elevrådet har 

mulighed for at vælge en repræsentant, som kan inddrages i arbejdet med at forbedre skolens un-

dervisningsmiljø. Der vil blive redegjort for, hvordan elever hidtil er blevet inddraget.  

Undersøgelse om uvm-repræsentanter på skoler 

Til orientering og drøftelse 

 Der er pt. ikke valgt en undervisningsmiljørepræsentant blandt eleverne. Emnet vil blive taget op 

med elevrådet og det vil her blive besluttet om elevrådet vil bruge muligheden. Resultaterne af 

undervisningsmiljøundersøgelsen, som laves hvert i forbindelse med den nationale trivselsmåling, 

gennemgås med elevrådsrepræsentanter fra 4. – 9. klasse. Elevrådet er på denne måde med til at 

udpege evt. problemer i undervisningsmiljøet. I forbindelse med dette års undersøgelse har der 

været særligt fokus på toiletforhold og toiletadfærd. 

7.  Principper for elever i praktik (kl. 20.20 – 20.40) 

Arbejdsgruppe har udarbejdet forslag til principper for elever i praktik på 8. og 9. årgang. Ar-

bejdsgruppen fremlægger forslag til drøftelse i bestyrelsen. 

Forslag sendes til bestyrelsen forud for mødet. 

Til orientering og drøftelse 

 Skolebestyrelsen tilslutter sig arbejdsgruppens forslag. Der peges på, at det er vigtigt, at der i god 

tid orienteres om praktikmulighed. Det foreslås at praktikmulighed tages op på forældremøde al-

lerede i 7. kl., så elever og forældre har god tid til at beslutte og undersøge muligheder for prak-

tik, når eleverne kommer i 8. kl. 

Forslag til principper sendes i høring hos medarbejdere og tages op igen til videre behandling på 

møde efter jul. 

8. Opsamling fra kontaktforældremøde (kl. 20.40 – 21.10) 

Evaluering af mødet og opsamling på og drøftelse af input fra kontaktforældre. 

Til orientering og drøftelse 

 Skolebestyrelsesmedlemmer som deltog i mødet med kontaktforældre oplevede, at der var god 

dialog om dialogspørgsmål, som bestyrelsesmedlemmer havde formuleret.  Drøftelse med afsæt i 

dialogspørgsmål fungerede godt. Dialogspørgsmål omhandlede omfang af forældreinvolvering, 

forældre som ressource, kostpolitik, kommunikation og kommunikationsniveau, kommunikation 

mellem en klasses forældre på sociale medier, social isolation blandt elever/legegrupper, indhold 

i forældremøder, principper/retningslinjer for klassekasse. 

Jonas opsummerede input fra kontaktforældre for øvrige bestyrelsesmedlemmer.  

De fremmødte kontaktforældre mente ikke, at er behov for at formulere principper for klassekas-

ser.  

Jonas sender dialogspørgsmål til alle kontaktforældre.  

Jonas vil invitere kontaktforældre til at komme med input til temaer for kommende møde. 

Forslag om at flytte kontaktforældremøde til foråret. Jonas forhører sig om kontaktforældres me-

ning herom. 

 

 

http://skole-foraeldre.dk/nyheder/kun-en-ud-af-ti-folkeskoler-v%C3%A6lger-undervisningsmilj%C3%B8repr%C3%A6sentant-blandt-eleverne
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9. Landsmøde i Skole og Forældre november 2019 (kl. 21.10 – 21.20) 

Ulrik orienterer fra landsmødet 

Til orientering 

 Ulrik er valgt som medlem af hovedbestyrelsen i Skole og Forældre. 

Ulrik har orienteret bestyrelsen om programpunkter på landsmødet og har orienteret om forenin-

gens formål. Herunder er der orienteret om foreningens arbejde med ny vision og strategi. 

10. Evt. (kl. 21.20 – 21.30) 

 Medlem i bestyrelsen gør opmærksom på, at forældre forsat har problemer med at åbne filer i 

AULA, som ikke er i PDF-format. Vil gerne opfordre lærere til at benytte dette format, når der 

sendes dokumenter til forældre. 

 

 

 


